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Protokół nr XXXI/2013 

z XXXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka odbytej w dniu 28 listopada 2013 r. 

 

 Sesja odbyła się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej w godzinach od 14 do 15.36.  

W sesji udział wzięło 13 radnych, 6 pracowników urzędu gminy, 3 zaproszonych gości oraz 4 

osoby zainteresowane obradami. 

 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

 

Porządek obrad: 

 

1.Sprawy organizacyjne: 

1)   Otwarcie obrad XXXI sesji Rady Gminy.  

2)    Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3)    Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

4)    Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy. 

2.Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r., 

2) w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości, 

3) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i 

zwolnień w tym podatku, 

4) w sprawie wysokości opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie, 

5) w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego, 

6) w sprawie zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso, 

7) w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości, 

8) w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty, 

9) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części działek 

położonych w centralnej części miejscowości Stary Toruń oraz dla części 

działki położonej w zachodniej części miejscowości Czarnowo – gmina 

Zławieś Wielka, 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części działek położonych w 

centralnej części miejscowości Stary Toruń oraz dla części działki 

położonej w zachodniej części miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś 

Wielka, 

11) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w: północnej i 

południowej części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części miejscowości 
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Górsk, północno-wschodniej części miejscowości Rozgarty, południowo-

zachodniej i centralnej części miejscowości Rzęczkowo, centralnej części 

miejscowości Siemoń, południowo-zachodniej części miejscowości Skłudzewo, 

zachodniej części miejscowości Stary Toruń, centralnej części miejscowości 

Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części miejscowości Zławieś Mała, 

centralnej części miejscowości Zławieś Wielka – gmina Zławieś Wielka,  

12) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w: południowo-

wschodniej części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części miejscowości 

Górsk, centralnej części miejscowości Gutowo, wschodniej części miejscowości 

Rozgarty, południowo-zachodniej części miejscowości Rzęczkowo, centralnej i 

zachodniej części miejscowości Stary Toruń, południowej części miejscowości 

Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części miejscowości Zławieś Mała, 

centralnej i zachodniej części miejscowości Zławieś Wielka – gmina Zławieś 

Wielka, 

13) w sprawie zmiany uchwały Nr XV/105/2012 Rady Gminy Zławieś Wielka z 

dnia 28 czerwca 2012 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki 

położonej w centralnej części miejscowości Siemoń oraz dla działek 

położonych w północno-zachodniej części miejscowości Stary Toruń oraz 

dla działek położonych w centralnej i wschodniej części miejscowości 

Zławieś Mała oraz dla działek położonych we wschodniej  części 

miejscowości Gutowo – gmina Zławieś Wielka, 

14) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w centralnej części 

miejscowości Rozgarty – gmina Zławieś Wielka, 

15) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w centralnej i północno-wschodniej części miejscowości 

Rozgarty, gmina Zławieś Wielka,  

16) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w północno-

wschodniej części miejscowości Rozgarty – gmina Zławieś Wielka, 

17) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w centralnej części 

miejscowości Stary Toruń – gmina Zławieś Wielka,  

18) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w południowo-

wschodniej części miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka, 

19) w sprawie odmowy zmiany uchwały nr XXI/137/2012 Rady Gminy Zławieś 

Wielka z dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

20) w sprawie zmiany składu komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu. 

3.  Informacja o pracach wójta między sesjami. 

4.  Wolne wnioski i zapytania. 
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5.  Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

         

     

 

1. Sprawy organizacyjne 

1. Otwarcie obrad 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym otworzył XXXI sesję Rady 

Gminy Zławieś Wielka. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych w sesji uczestniczy 10, co stanowi 

kworum niezbędne do prowadzenia obrad i umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Przywitał wójta wraz z pracownikami urzędu gminy, kierowników jednostek organizacyjnych 

gminy, sołtysów, radnych oraz wszystkie osoby zainteresowane obradami. 

3. Przyjęcie wniosków do porządku obrad 

(Na salę obrad wszedł radny Dudzic oraz radny Kędzierski.) 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił, aby w porządku obrad radni zamienili kolejnością uchwałę nr 8 z uchwałą nr 7 

ponieważ najpierw zostanie podjęta uchwała w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, a dopiero po niej uchwała w sprawie określenia wzoru 

deklaracji o wysokości opłaty. Na wniosek wójta poprosił o wykreślenie z porządku obrad 

projektu uchwały nr 13. Zapytał, czy ktoś z radnych zgłasza uwagi do porządku obrad. Nikt z 

radnych nie zgłosił uwag. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

4. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy 

 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że protokół z XXX sesji Rady Gminy był dostępny na stronie internetowej i 

można było się z nim zapoznać w biurze Rady, znajduje się na sali obrad. Zapytał czy ktoś z 

radnych ma uwagi do protokołu. W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został 

przyjęty jednogłośnie. 

2. Podjęcie uchwał: 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Pierwszą uchwałą jest uchwała zmieniająca budżet, radni otrzymali w dniu dzisiejszym 

projekt ze wszystkimi zmianami, jakie nastąpiły od czasu wspólnego posiedzenia komisji. 

Poprosił o omówienie projektu Panią Joannę Chacińską – zastępcę skarbnika gminy. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Odczytała uzasadnienie do uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Otworzył dyskusję nad uchwałą. 

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, co jest powodem zwiększenia wydatków na administrację publiczną. Poprosił o 

wyjaśnienie 9 punktu uzasadnienia oraz z jakiego powodu zwiększa się kwotę na dowóz 

uczniów.  

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Wyjaśniła, że powodem zwiększenia środków jest wysyłanie dużej ilości upomnień, co wiąże 

się z wysokimi opłatami pocztowymi oraz zakup materiałów biurowych takich jak papier, 

tonery itp. Kwota, o którą planuje się dokonać zwiększenia powinna wystarczyć do końca br. 

Jeżeli chodzi o dowożenie uczniów do szkół kwotę zwiększa się na zakup paliwa oraz na 

zapłatę za nadgodziny dla kierowców autobusów.  

Henryk Lizak  – radny 

Zgłosił wniosek o nieodczytywanie projektów uchwał.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał wniosek radnego pod głosowanie w wyniku, którego radni liczbą 11 głosów za i 1 

wstrzymującym się zdecydowali o nieodczytywaniu projektów uchwał w całości.  

Zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania. Nikt z radnych nie zabrał głosu. Odczytał 

tytuł uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła 

 

Uchwałę Nr XXXI/212/2013 

zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu Gminy Zławieś Wielka na 2013 r. 

Projekty uchwał nr od 2-5 dotyczą podatków omówi je inspektor ds. wymiaru podatków i 

opłat lokalnych Pani Małgorzata Kulas. 

Małgorzata Kulas – inspektor ds. wymiaru podatków i opłat lokalnych 

Na podstawie uzasadnień do uchwał omówiła wszystkie uchwały dotyczące podatków.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za wyjaśnienie i dodał, że podatki praktycznie nie ulegają zmianie. Zapytał, czy 

radni mają pytania do omawianych projektów. Nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący 

przypomniał, że tematy te szeroko zostały omówione na wspólnym posiedzeniu komisji.  

(Na salę obrad weszła radna Małgorzata Kutnik.) 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 12 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/213/2013 

w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości 

Przewodniczący odczytał tytuł kolejnej uchwały i poddał ją pod głosowanie.  
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 12 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/214/2013 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i zwolnień 

w tym podatku 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 4. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 12 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/215/2013 

w sprawie wysokości opłaty od posiadania psów i zwolnień w tej opłacie 

Po wcześniejszym omówieniu tej uchwały wraz z innym dotyczącymi podatków 

przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały nr 5. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 12 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/216/2013 

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego. 

Przewodniczący przypomniał, że projekty uchwał nr 6-8 dotyczą gospodarki odpadami i 

omówi je sekretarz gminy Pani Grażyna Krystosiak.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach po nowelizacji w lutym 

br. daje radzie gminy możliwość zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi w drodze inkasa. Jako inkasenta proponuje się Zakład Usług Komunalnych Sp. 

z o.o z siedzibą w Rzęczkowie. Wysokość wynagrodzenia za inkaso została ustalona na 1 % 

zainkasowanej kwoty.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała, jaki % otrzymują inkasenci za pobór opłat za wodę. 

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Odpowiedziała, że pracownicy urzędu gminy nie pobierają opłat za wodę.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Odpowiedziała, że rozumie, ale inkasenci w ZUK otrzymują wynagrodzenie za pobór opłat za 

wodę i ścieki. 

Joanna Chacińska – zastępca skarbnika  

Odpowiedziała, że inkasenci są na etacie i nie otrzymują, żadnej prowizji za pobór opłaty.  

Małgorzata Kutnik – radna 
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Zapytała, czy kiedyś inkasenci pracujący w urzędzie, którzy pobierali opłaty za wodę również 

otrzymywali jeden % z opłaty. Zaproponowała, aby na to pytanie odpowiedziała Pani 

sekretarz.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że w tej chwili nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. Wie, że część inkasentów w 

tamtym czasie również pracowała na etacie i nie otrzymywali prowizji.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że w uchwale nie chodzi o zatrudnienie inkasenta, który chodzi i zbiera opłaty 

tylko o stworzenie możliwości zapłaty w ZUK w Rzęczkowie. A 1 % ustalono, ponieważ jest 

to pewien obowiązek dla ZUK i byłaby to forma zapłaty za tę pracę.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że jej pytanie było skierowane, dlatego żeby prowizja była porównywalna do 

tego, co było kiedyś, skoro kiedyś np. było 2 % to, dlaczego teraz również nie ustalić takiej 

samej prowizji. Pyta, bo wie, że inkasenci kiedyś mieli jakąś prowizję, ale nie wie czy była 

ona stała, pyta, ponieważ te tematy nie były nigdy poruszane.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie wie jak było kiedyś być może pracownicy mieli pewien procent za 

pobór opłaty. Jednak w tej chwili inkasentem byłby ZUK i chodzi o taką zapłatę dla Zakładu, 

a nie dla pracownika. Nie będziemy płacić pracownikowi tylko Zakładowi. Jeżeli prezes ZUK 

zdecyduje się na wynagrodzenie swojego pracownika, to będzie to tylko jego wola.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Odpowiedziała, że rozumie to wszystko i jest to logiczne, ale uważa, że analogicznym jest, że 

jeżeli kiedyś inkasent zbierał za wodę i pobierał jakiś % to teraz zapłata powinna być taka 

sama jak kiedyś. Chodzi jej o to, aby nie popełnić teraz żadnego błędu i nie zmieniać w 

późniejszym czasie ustalonego %. Uważa, że na to pytanie powinien odpowiedzieć ktoś z 

urzędu gminy. Uważa również, że jej pytanie jest zasadne i warto dowiedzieć się, jaka jest to 

kwota, ponieważ jest to również obciążeniem dla budżetu.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że mieszkańcy wpłacający pieniądze do ZUK-u nie będą ponosili żadnych opłat. 

Jest to udogodnienie dla mieszkańców i w pewnym sensie zmniejszenie opłat. Powiedział, że 

mieszkańcy Rzęczkowa oraz sąsiednich wsi będą wpłacać pieniądze bezpośrednio w ZUK i 

dzięki temu inkasent nie będzie musiał jeździć do każdego mieszkańca i pobierać od niego 

opłat. Chodzi o to, aby klient nie płacił dodatkowo 2,5 zł za przelew.  

Jarosław Karczewski – radny 

Przypomniał, że kiedyś, kiedy AGROTECH zajmował się wywozem śmieci opłaty można 

było dokonywać u kierowcy, który wystawiał potwierdzenie. Powiedział, że jeśli byłaby 

znana przybliżona kwota, którą trzeba byłoby zapłacić kierowcy – inkasentowi to należałoby 

przemyśleć czy to nie jest lepszym pomysłem bardziej trafiającym do mieszkańców.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 
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Uważa, że forma płatności proponowana przez wójta znajdzie oddźwięk wśród nielicznych 

mieszkańców, ponieważ na pewno większość w tych czasach korzysta z Internetu i tam też 

dokonuje opłat. Nikt więcej nie zgłosił uwag do projektu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy przy 12 głosach za i 1 

wstrzymującym się podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/217/2013 

w sprawie zarządzenia poboru opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 

drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za 

inkaso 

Poprosił Panią sekretarz o omówienie kolejnego projektu.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że kolejna uchwała dotyczy wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. Proponuje się rozbicie 

dotychczasowego gospodarstwa domowego liczącego 1 do 2 osób. Czyli gospodarstwo 

jednoosobowe i gospodarstwo dwuosobowe. Pozostały przedział pozostaje bez zmian. W 

przypadku pierwszym opłata za odpady zbierane w sposób selektywny wyniosłaby 15 zł, a 

w gospodarstwie dwuosobowym 30 zł. Jeśli odpady zbierane będą w sposób nieselektywny 

opłata będzie podwojona. W pozostałych przedziałach opłaty nie ulegają zmianie. Obecnie 

na terenie gminy jest ok 300 gospodarstw domowych jednoosobowych i zmiana opłaty za 

gospodarstwo jednoosobowe spowoduje zmniejszenie wpływów do budżetu o kwotę ok. 54 

tys. zł. Wyjaśniła, że można dokonać takiej zmiany, ponieważ nie wpłynie ona znacznie na 

budżet potrzebny do utrzymywania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. W 

celu pomniejszenia kosztów funkcjonowania systemu podjęto decyzję o kwartalnym 

wysyłaniu upomnień i ściąganiu należności od osób zalegających, ponieważ koszty 

pocztowe są bardzo wysokie. Powiedziała, że zostanie również przeprowadzona kontrola w 

terenie, do przeprowadzenia której o pomoc zostaną poproszeni również sołtysi. Ma ona na 

celu skontrolowanie w pierwszej kolejności nieruchomości dla których zostały złożone 

deklaracje zerowe oraz te w których wykazano dużą ilość osób w danym gospodarstwie 

domowym. Przy obniżeniu tej stawki brano również pod uwagę względy społeczne dla 

gospodarstw jednoosobowych. Dodała, że wprowadzenie inkasa również może przyczynić 

się do zwiększenia ilości wpływów za odpady.  

Po wyjaśnieniach Pani sekretarz nikt z radnych nie zadawał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/218/2013 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że kolejna uchwała wiąże się z poprzednią i poprosił o jej omówienie Panią 

sekretarz.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że uchwała w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości jest 
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odpowiedzią na poprzednio podjętą uchwałę. Wzór deklaracji dostosowano do zmienionej 

stawki opłaty poprzez dodanie gospodarstwa jednoosobowego i gospodarstwa 

dwuosobowego. Pozostałe elementy deklaracji pozostają bez zmian.  

Nikt z radnych nie miał pytań do omawianego projektu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/219/2013 

w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Powiedział, że projekty uchwał od nr 9 do 18 dotyczą planów miejscowych i omówi je Pan 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że nastąpiła konieczność uchylenia uchwały oznaczonej jako projekt nr 9 uchwały 

ponieważ podczas sporządzania planu miejscowego błędnie został wyznaczony teren dla 

którego miał zostać sporządzony plan miejscowy.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do projektu nr 9. Nikt z radnych nie miał pytań. Poprosił radnych 

głosowanie.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/220/2013 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części działek położonych w 

centralnej części miejscowości Stary Toruń oraz dla części działki położonej w 

zachodniej części miejscowości Czarnowo – gmina Zławieś Wielka 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poprosił o omówienie projektu uchwały nr 10.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że projekt ten jest konsekwencją poprzednio podjętej uchwały. W tej uchwale 

poprawnie zostały wyznaczone granice terenu dla którego ma zostać sporządzony plan 

miejscowy dlatego zasadne jest podjęcie tej uchwały.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do projektu nr 10. Nikt z radnych nie miał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/221/2013 

 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części działek położonych w centralnej części miejscowości 
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Stary Toruń oraz dla części działki położonej w zachodniej części miejscowości 

Czarnowo – gmina Zławieś Wielka 

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego projektu.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że kolejna uchwała dotyczy przystąpienia do sporządzenia mpzp przy 

wcześniejszym uchyleniu uchwały. Konieczność taka zaistniała z powodu zmiany gruntów 

rolnych i leśnych ponieważ ustawodawca zmienił obszar, który nie wymaga pozwolenia na 

zmianę gruntów rolnych i leśnych na cele nierolne. Poprzednia uchwała obejmowała obszar 

III klasy jeżeli chodzi o bonitację gleb, z tego powodu, aby ten obszar nie przeszkadzał w 

sporządzeniu planu miejscowego dla pozostałych terenów słusznym jest wyłączenie tego 

obszaru z terenu planu miejscowego, aby nie blokował on możliwości sporządzenia planu dla 

większego terenu. Poza tym nowym planem objęty został obszar, dla którego również miał 

zostać sporządzony oddzielny plan miejscowy, aby obniżyć koszty tego działania.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do ww. projektu. Nikt z radnych nie miał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/222/2013 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w północnej i południowej części miejscowości 

Czarne Błoto, centralnej części miejscowości Górsk, północno-wschodniej części 

miejscowości Rozgarty, południowo-zachodniej i centralnej części miejscowości 

Rzęczkowo, centralnej części miejscowości Siemoń, południowo-zachodniej części 

miejscowości Skłudzewo, zachodniej części miejscowości Stary Toruń, centralnej 

części miejscowości Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części miejscowości Zławieś 

Mała, centralnej części miejscowości Zławieś Wielka – gmina Zławieś Wielka, 

 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że kolejna uchwała również jest konsekwencją wcześniej już podjętej uchwały 

ponieważ pozostawia się ten obszar po wyłączeniu terenu problemowego i z tych samych 

powodów dla których podejmowano plan miejscowy obejmujący teren przy krzyżu 

Popiełuszki dodaje się do niego dodatkowy teren, aby zminimalizować koszty sporządzania 

planu miejscowego.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy są pytania do ww. projektu. Nikt z radnych nie miał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/223/2013 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek położonych w południowo-

wschodniej części miejscowości Czarne Błoto, centralnej części miejscowości 

Górsk, centralnej części miejscowości Gutowo, wschodniej części 

miejscowości Rozgarty, południowo-zachodniej części miejscowości 
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Rzęczkowo, centralnej i zachodniej części miejscowości Stary Toruń, 

południowej części miejscowości Zarośle Cienkie, północno-zachodniej części 

miejscowości Zławieś Mała, centralnej i zachodniej części miejscowości 

Zławieś Wielka – gmina Zławieś Wielka, 

Poprosił o omówienie projektu nr 14. 

 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że kolejne uchwały przystąpienia do sporządzenia planów miejscowych są 

konsekwencją prowadzonej już do tej pory procedury sporządzania planu miejscowego, w 

której organ wykonawczy gminy na etapie uzgodnień ze względu na negatywne stanowisko 

Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Bydgoszczy oraz Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad postanowił o podziale obszarów na mniejsze, aby nie blokowały się 

one wzajemnie już na etapie uzgadniania.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu nr 14. Nikt nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

 

Uchwałę Nr XXXI/224/2013 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w centralnej części miejscowości Rozgarty – 

gmina Zławieś Wielka 

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu nr 15. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że w związku z prowadzonymi pracami nad sporządzeniem planów miejscowych 

należy uchylić tę uchwałę, aby nie blokowała ona pracy nad innymi planami miejscowymi. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do projektu nr 15. Nikt z radnych nie zabrał głosu.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/225/2013 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek 

położonych w centralnej i północno-wschodniej części miejscowości 

Rozgarty, gmina Zławieś Wielka 

Przewodniczący poprosił o omówienie projektu nr 16.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że przy tym projekcie można zastosować tę samą argumentację, która była 

poruszona w przypadku projektu nr 14.  
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za omówienie i zapytał czy są pytania do ww. projektu uchwały.  Nikt z 

radnych nie miał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/226/2013 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek położonych w północno-wschodniej części miejscowości 

Rozgarty – gmina Zławieś Wielka, 

Przewodniczący poprosił o omówienie kolejnego projektu uchwały. 

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Wyjaśnił, że również w przypadku tego projektu należy przywołać argumentację, którą 

podano już przy projekcie nr 14 i którą powtórzono przy projekcie nr 16. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Przewodniczący zapytał czy są pytania do projektu nr 17. Nikt z radnych nie zadawał pytań.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

 

Uchwałę Nr XXXI/227/2013 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w centralnej części 

miejscowości Stary Toruń – gmina Zławieś Wielka, 

Przewodniczący poprosił o omówienie ostatniego projektu uchwały dotyczącego planów 

miejscowych.  

Marcin Pelc – inspektor ds. planowania przestrzennego 

Powiedział, że w przypadku tego projektu również należy zastosować argumentację 

zastosowaną do projektów nr 14, 16 i 17.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do tego projektu. Nikt z radnych nie miał pytań. Odczytał 

więc tytuł uchwały.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/228/2013 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działki położonej w południowo-

wschodniej części miejscowości Czarne Błoto – gmina Zławieś Wielka 

Przewodniczący podziękował za omówienie projektów dotyczących planów miejscowych i 

zarządził 10 minut przerwy.  
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O godz. 15.03 wznowił obrady XXXI sesji Rady Gminy. Poprosił Panią sekretarz o 

omówienie projektu uchwały w sprawie odmowy zmiany uchwały za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Powiedziała, że Pan Mirosław Osika ponownie wezwał Radę Gminy do usunięcia 

naruszenia prawa poprzez zmianę § 2 uchwały z 28 grudnia ubiegłego roku w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wniósł 

również o ustalenie jednej stawki opłaty za odbieranie odpadów, a nie różnicowanie jej jak 

do tej pory. W uzgodnieniu z mecenasem Koblańskim postanowiono o podtrzymaniu 

stanowiska, które już raz Rada Gminy zajęła w tej sprawie. Wezwanie to było rozpatrywane 

już w kwietniu br. Z godnie z treścią ustawy art. 6k ust 4 o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach ustawodawca umożliwił Radzie Gminy różnicowanie stawek Proponuje się 

podtrzymanie stanowiska w tej sprawie i uznanie wezwania za niezasadne.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał, czy radni mają pytania do omówionego projektu. Nikt z radnych nie zgłosił uwag. 

Odczytał więc tytuł uchwały. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/229/2013 

w sprawie odmowy zmiany uchwały nr XXI/137/2012 Rady Gminy Zławieś Wielka z 

dnia 28 grudnia 2012 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi 

Wyjaśnił, że projekt uchwały nr 20 zostanie podjęty zgodnie z wnioskiem radnej Kutnik, o 

przyjęcie jej do Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu.  Zapytał czy są pytania do 

projektu. Nikt z radnych nie miał pytań.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła  

 

Uchwałę Nr XXXI/230/2013 

w sprawie zmiany składu komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

Ad. 3 Informacja o pracy wójta między sesjami. 

Jan Surdyka – wójt 

Przedstawił radnym informację o pracach wójta między sesjami. 

Jerzy Dudzic - radny 

Poprosił o szersze omówienie spotkania z szefostwem firmy Marwit, którego tematem była 

m. in. budowa biogazowni.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że temat toczy się od kilkunastu dni. Marwit inwestuje na terenie po byłym PGR 

w Pędzewie, który należy do Pana Piotrowskiego. Okazuje się, że na tym obszarze nie ma 

wody. Budowa wodociągu to wspólne przedsięwzięcie gminy i firmy Marwit. Od kościoła 

w Pędzewie należy pociągnąć wodociąg, który podłączony zostanie do urządzeń po byłej 
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hydroforni w Pędzewie. Sanepid planuje zamknięcie tej hydroforni, ponieważ nie spełnia 

ona żadnych wymogów. Gmina w tej sytuacji musi podłączyć ten obszar do wodociągu. 

Inwestycja ta będzie prowadzona wspólnie z Marwitem, ponieważ firma również odniesie 

korzyści z tego zadania.  

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Zapytała czy mieszkańcy od Pani Szulc w lewo do żwirowni koło Pana Zawiszewskiego i 

Kamrowskiego są podłączeni do wodociągu. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że nie ma tam wodociągu.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała., że w takim razie warto byłoby pomyśleć o tym, aby również dla tych 

mieszkańców zbudować wodociąg. 

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Wyjaśnił, że wodociąg, który ma zostać pobudowany od strony kościoła zostanie wpięty 

obok Pani Szulc. Znajduje się tam zakładowa instalacja PGR-u. Planowane zadanie nie 

obejmuje wszystkich mieszkańców, o których mówiła Pani Kutnik.  

Małgorzata Kutnik – radna 

Powiedziała, że skoro planuje się takie przedsięwzięcie to powinno się pomóc również tym 

mieszkańcom. 

Teresa Balicka – radna 

Poprosiła o rozwinięcie tematu budowy drogi Rzęczkowo – Zarośle Cienkie.  

Jan Surdyka – wójt 

Wyjaśnił, że na tej drodze wspólnie z Panem Starostą postanowiono o naprawie znajdującego 

się tam mostu oraz ok. 1 km drogi. Decydować o tym, będzie Rada Powiatu poprzez podjęcie 

stosownej uchwały.  

Jarosław Karczewski – radny 

Zapytał, czy na spotkaniu, o którym mówił wójt wysnuto jakieś wnioski odnośnie 

rozbudowy drogi nr 80.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że mimo tego, że jest członkiem komisji, która zajmuje się m. in. tym 

tematem nie dostał jeszcze żadnych materiałów mówiących na ten temat. Kiedy je otrzyma 

będzie mógł przybliżyć radnym temat, o którym mowa. Marszałek proponuje rozbudować 

drogę nr 80 w celu lepszego jej skomunikowania i wpięcia bardzo potrzebnych w tej chwili 

wjazdów. Jest to na razie tylko plan, nie ma informacji skąd na ten cel zostaną pozyskane 

środki.  

Jarosław Karczewski – radny 
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Zapytał, czy na spotkaniach poruszany był temat budowy przeprawy promowej w 

Kamieńcu.  

Jan Surdyka – wójt 

Odpowiedział, że nie posiada nowych informacji w tym temacie. W rozmowie z Panią 

burmistrz Solca Kujawskiego postanowiono o wzmożeniu działań i przypominaniu 

odpowiednim osobom o tym temacie. Głównym decydentem w tym zadaniu jest Marszałek, 

który, póki co nie mówił nic na ten temat.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Zapytał czy radni mają jeszcze pytania do tego punku. Nikt z radnych nie zgłosił się.  

Ad. 4. Wolne wnioski i zapytania. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Po raz kolejny odczytał wniosek radnego Dudzica, który był już dyskutowany na wspólnym 

posiedzeniu komisji. Dotyczył on zwiększenia środków z funduszu sołeckiego dla 

miejscowości Górsk. Poprosił o wyjaśnienie kwestii formalnej, ponieważ jego zdaniem 

fundusz sołecki na 2014 r. został już ustalony i nie można już nic zmienić.  

Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy 

Wyjaśniła, że zgodnie z ustawa o funduszu sołeckim do końca lipca roku poprzedzającego 

rok budżetowy wójt gminy zobowiązany jest przedstawić sołtysom informacje o wysokości 

funduszu sołeckiego, który będzie w ich dyspozycji w przyszłym roku.  W tym roku 

oczywiście sołtysi zostali o wysokości funduszu poinformowani. Na podstawie tej informacji 

na zebraniach wiejskich zostały podjęte uchwały, w których określono przeznaczenie 

środków. Podsumowując fundusz sołecki na 2014 r. zastał już rozdysponowany i nie można 

nic już zmienić.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Otworzył dyskusje na ww. temat.  

Andrzej Pyzik - radny 

Powtórzył to, co już wcześniej mówił, że chciałby, aby Stary Toruń miał tyle ile otrzymał 

Górsk. Nic więcej i nic mniej. Zaproponował, że Cegielnik jest małą miejscowością i można 

zabrać w takim razie Cegielnikowi, aby dołożyć funduszów dla Górska. Zwracając się do 

radnego Dudzica poprosił, aby to przemyślał.   

Jerzy Dudzic - radny 

Odpowiadając radnemu Pyzikowi zapytał skąd jego zdaniem Górsk otrzymał to wszystko, co 

teraz posiada. Powiedział, że wydaje mu się, że radni byli na tyle skuteczni i potrafili tak 

działać w radzie w latach poprzednich, że Górsk potrafił wygospodarować sobie takie czy 

inne środki. Skoro radny mówi, że chciałby coś mieć, a nie ma świadczy to o jego 

działaniach, jakie przeprowadza w radzie dla Starego Torunia. Zaproponował to „chcenie” 

zamienić w czyny. Odnosząc się do wypowiedzi Pani sekretarz odpowiedział, że w art. 2 pkt. 

1 jest napisane, że Rada Gminy może zwiększyć środki funduszu, co jest tak jakby poza 

funduszem, chodzi o dodatkowe środki.   
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Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Poddał pod głosowanie wniosek radnego Dudzica, zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku.  

W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został odrzucony.  

 

Aldona Michalska – kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Powiedziała, że po przeczytaniu protokołu z poprzedniej sesji zwróciły jej uwagę pewne 

zdania dotyczące opieki społecznej, które wypowiedziała Pani Małgorzata Kapsa – inspektor 

ds. Oświaty. Chodziło o dowóz dzieci niepełnosprawnych do jednostek oświatowych i 

chciałaby się do nich ustosunkować. Zacytowała wypowiedź Pani Kapsy „Oczekuje 

większego zaangażowania w tę sprawę Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej  

w Złejwsi Wielkiej, ponieważ niektóre sprawy trafiają przez zupełny przypadek do niej, 

mimo, iż nie ma ich w kompetencjach. Rodzice dzieci niepełnosprawnych mają poczucie 

niedowartościowania, ponieważ stwierdzają, że GOPS w Złejwsi Wielkiej zajmuje się 

głównie patologią, a trafiający tam człowiek, który ma poważny problem życiowy traktowany 

jest „po macoszemu”.” (…) chcąc zasygnalizować ogromną potrzebę zwróciła się do Rady 

Gminy oraz Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej o zajęcie się tematem zorganizowania 

dowozu dzieci niepełnosprawnych do szkół.(…)” Pani Kierownik powiedziała, że nieładnie 

zabrzmiały słowa, że rodzice chorych dzieci czują się niedowartościowani, a większość 

klientów GOPS-u to patologia. Uważa, że takie osoby mogłyby poczuć się urażone tą 

wypowiedzią. Poprosiła o konkretne przykłady zarzutów kierowanych pod adresem GOPS-u, 

jeżeli oczywiście takie są, bo z takich uogólnień zupełnie nic nie wynika. Jeżeli takie zarzuty 

się pojawią i będą oficjalnie zgłoszone na pewno zostaną dokładnie przeanalizowane. Dodała, 

że w ustawie o pomocy społecznej w ogóle nie ma czegoś takiego jak dowozy dzieci 

niepełnosprawnych do szkół. Jej zdaniem wynika to bardziej z ustawy oświatowej, a pani 

inspektor zajmuje się właśnie oświatą i na pewno jest bardziej kompetentna w tej sprawie. 

GOPS, jako jednostka organizacyjna Urzędu Gminy nie ma uprawnień do występowania o 

takie wsparcie do PFRON-u czy innych jednostek. Na ten temat na początku roku 

przeprowadziła rozmowę z Panem wójtem i nikt więcej nie rozmawiał z nią na ten temat. 

Jedyna jednostka, która może wystąpić o samochód dla niepełnosprawnych jest organ gminy 

co potwierdził pracownik PFRON-u. W ramach zapewnienia pomocy niepełnosprawnym 

dzieciom planuje się od nowego roku zapewnienie specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

nich oraz ich rodzin. Takie usługi będą świadczone przez pracowników ze specjalistycznym 

przygotowaniem zawodowym.  

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Podziękował za wyjaśnienia. Powiedział, że być może w pewnym momencie wkradły się 

pewnie nieścisłości, ale jest przekonany, że zarówno GOPS jak i Pani Inspektor ds. Oświaty 

mają na myśli dobro wszystkich wymienionych osób. Jest przekonany, że nikt nie chciał 

nikomu w tej sprawie wyrządzić krzywdy.  

 

Małgorzata Kutnik – radna 

Odnosząc się do poruszonego tematu powiedziała, że już w poprzedniej kadencji poruszano 

potrzebę zakupu samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych. Jest to problem, dlatego 

tym bardziej rozumie rozgoryczenie rodziców takich dzieci.  Na początku obecnej kadencji 

poruszano również kwestię remontu przedszkola w Złejwsi Małej pod kątem przygotowania 
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pomieszczeń dla dzieci niepełnosprawnych. Kiedyś dzieci niepełnosprawne były tematem 

tabu. Na szczęście teraz jest inaczej. Takim osobom należy pomagać, dlatego Rada Gminny 

powinna wyjść naprzeciw takim rodzinom i zaplanować w budżecie zakup samochodu do 

przewozu osób niepełnosprawnych. Wracając do stanowiska kierownik GOPS-u powiedziała, 

że faktycznie Pani Inspektor ds. Oświaty poruszyła temat niepełnosprawnych dzieci na 

poprzedniej sesji. Uważa, że powinno się zmobilizować kierownika urzędu, który 

przygotowałby odpowiedni zakres obowiązków dla obu Pań skoro są pewne niejasności, co 

do osoby, która powinna wykonywać określone zadania. Uważa, że warto byłoby przyjrzeć 

się temu tematowi i poinformować Radę Gminy o podjętych działaniach. 

Jan Walter – sołtys 

Zapytał, czy właściciele żwirowni w Pędzewie zobowiązani są do naprawy drogi, która jest 

ciągle niszczona przez firmy transportowe. Drogi są nieprzejezdne i należy doprowadzić je do 

stanu używalności.  

Mirosław Kwiatkowski – kierownik referatu rolnictwa 

Odpowiedział, że rozmowy w tym temacie będą prowadzone.  

Ad. 5. Zamknięcie obrad XXXI sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Piotr Pawlikowski – przewodniczący Rady Gminy 

Uznał, że tematy sesji zostały wyczerpane i o godz. 15.36 zamknął obrady XXXI sesji Rady 

Gminy.  


